
Zápis ze zasedání Školské rady ze dne 28.11.2024 
Zasedání školské rady bylo spojeno s aktivem třídních důvěrníků, který proběhl téhož dne od 16 hodin. 

1. Aktiv třídních důvěrníků 

Přítomní důvěrníci: Houšková Lucie (2.D), Doležalová Věra (1.D), Rapprich Luděk (1.A), Neubertová 
Miroslava (3.A), Krivaničová Petra (7.B), Redaiová Petra (5.SP), Čermáková Martina (5.A), Nedvědová 
Michaela (8.C), Stránský Vladimír (5.D), Kolínská Anna (9.B), Paulusová Bronislava (9.A), Wittmann 
Vladislav (6.A), Viertlerová Helena (9.D), Pleskotová Marcela (9.C)  

Přítomní členové: Ing. Pleskotová Marcela, Mgr. Šedý Miloslav, Mgr. Havlíková Lenka, Mgr. Meitnerová Iva, 
Viertlerová Helena DiS., Mgr. Bernt Karel 

Hosté: Mgr. Reihs Martin (ředitel školy)  

Program: Seznámení důvěrníků s chodem a problémy školy 

Průběh: 

V úvodu ředitel školy Mgr. Martin Reihs představil jednotlivé členy školské rady. Jako další bod pak důvěrníky 
uvedl do problematiky absencí, zejména těch neomluvených. Ředitel školy zmínil, že velkou pomoc se snížením 
počtu zameškaných hodin znamenalo zavedení pozice sociálního pedagoga. Nicméně v současné době roste 
počet neomluvených hodin. 

V průběhu jednání důvěrníci průběžně kladli dotazy. Jako první přišel dotaz, co ředitel říká na to, že lékaři 
nevydávají omluvenky. 

Odpověď: lékaři nevydávají omluvenky, ale měli by je potvrzovat. Navíc v případě podezření na záškoláctví se 
sejde výchovná komise a škola nařídí omluvenky od lékaře (ten ji pak musí potvrdit a to dle trestního zákona)   

Následoval dotaz, jak se vlastně postupuje při neomluvených hodinách. 

Odpověď: do 5 hodin se sejde výchovná komise a trestání řeší pedagogická rada, 5-25 hodin se informuje odbor 
sociálních věcí v příslušném městě, 25 a víc je informován OSPOD. 

Další dotaz směřoval na to, jak nejlépe omlouvat žáky zejména při uvolňování z výuky. 

Odpověď: Ideálně přes informační systém ŠkolaOnLine, protože omluvenku vidí všichni zúčastnění učitelé a 
také kvůli inspekci. 

Dalším bodem programu byly nešvary na škole. Prvním z nich jsou energetické nápoje. V automatech ve škole 
sice nejsou k dispozici, ale děti si je nosí do školy. Ředitel školy apeloval na rodiče, aby si toto pohlídali. 

Druhým takovým velkým problémem jsou nikotinové sáčky, děti si je dávají pod jazyk. Vzhledem k tomu, že 
obsahují velké množství nikotinu, může dojít ke zdravotním problémům. Vzhledem k tomu, že žákům nelze 
prohledat tašky, i zde ředitel apeloval na rodiče, aby si to pohlídali. 

V tomto bodě třídní důvěrníci navrhovali provést osvětu i ve škole a padl i dotaz na provedení preventivních 
testů. Odpověď zněla, že test je možné provést pouze v případě nějakého podezření, preventivní testy mezi žáky 
nelze dělat. 

Zde jeden z důvěrníků odbočil od tématu a stěžoval si na výslech žáka Policií ČR bez přítomnosti rodičů. 
Postupně však vyplynulo, že u výslechu žáka byl přítomný OSPOD. Odpověď pak tedy zněla, že v tomto 
případě je vše v pořádku, rodiče se dokonce mnohdy nesmí informovat. 

Předposledním bodem v programu byla bezpečnost školy. V úvodu ředitel školy vysvětloval události ze září 
tohoto školního roku, kdy anonym vyhrožoval bombou ve škole, a to dokonce dvakrát. Vždy se postupovalo dle 
pokynů Policie ČR, v prvním případě nařídila evakuaci školy, ve druhém případě již bylo pozdě a škola byla ve 
spolupráci s městskými strážníky pečlivě prohlédnuta. 



Jinak existují evakuační plány a u dveří je v době výuky služba. Jsou plány na výměnu všech zámků ve škole za 
univerzální, aby se učitel mohl v případě útoku zamknout se žáky v jakékoliv třídě. 

Zde se třídní důvěrníci ptali, zda je možné cvičit útok ozbrojené osoby. Odpověď zněla, že na gymnáziu cvičení 
proběhlo před několika lety, na ZŠ je plánováno, ale musí se postupovat opatrně, kvůli možným traumatům. 
Probírá se tedy alespoň teorie ve spolupráci s Městskou policií i Policií ČR. 

Poslední bod v programu byl věnován rozpočtu školy.  Ředitel školy informoval, že město Jirkov zvýšilo 
finanční prostředky na provoz školy. Zároveň škola získala traktor na údržbu umělých povrchů. Zůstává ovšem 
problém se mzdami nepedagogických pracovníků a podobně je to i u asistentů pedagoga. 

Nakonec přišly opět dotazy důvěrníků. První byl dotaz na přihlašování dětí do školní družinu, proč nelze děti 
přihlašovat již v červnu? 

Odpověď: Kapacita družiny je 120 dětí a přednost mají 1. třídy. Navíc se stává, že si to přes prázdniny lidé 
rozmyslí a nenastoupí, pak by družina zůstala nenaplněna. 

Další dotaz směřoval na to, co to znamená být fakultní školou. 

Odpověď: Minulý měsíc byla podepsána smlouva, jedná se o spolupráci s VŠ. Slibujeme si od toho přísun 
mladších učitelů, je to spíš závazek.  

Další dotaz: Proč nosit peníze třídnímu učiteli, když je potřeba zaplatit nějaká akce? Nešlo by to udělat nějak 
jinak? 

Odpověď: Jakékoliv vyúčtování pře účetnictví je velmi komplikované, nicméně třídní fondy neexistují. To, že 
třídní učitelé vyhoví a vybírají peníze je jejich věc, ručí si za ně sami.  

Dotaz: Šušká se, že bude ředitelské volno, že se jde do školy až 6.1. 

Odpověď: Vzhledem k tomu, že normálně by se šlo do školy 3.1. a to je pátek, tak MŠMT stanovil termín 
návratu do škol na 6.1. Tedy nejde o žádné ředitelské volno. 

Pak přišel návrh, aby škola bylo otevřena již 15 minut před třídními schůzkami. 

Odpověď: Škola takto obvykle bývá otevřena, ale nyní onemocněl školník, tak nastaly trochu zmatky. 

Dotaz: Nešlo by třídní schůzky udělat formou tripartity? 

Odpověď: Uvažujeme o tom, ale nevíme, jakým způsobem. Většinou se stává, že z 30 členné třídy přijdou 2 
rodiče. Ale jakmile nastanou problémy, používáme ji. 

Poté přišel návrh, udělat vždy aktiv důvěrníků před třídními schůzkami. 

Odpověď: Nejsme proti, ale nechceme Vás obtěžovat tak často. Ať rozhodne paní předsedkyně Rady. 

Pak rodiče poděkovali řediteli školy ze to, že lze ve škole koupit svačiny. 

Na konci vystoupil pan Mgr. Karel Bernt a seznámil rodiče s plány města Jirkova. 

• Novinka – Město se rozhodlo nevypisovat konkurz na ředitele 4. ZŠ 
• Škola má po šesti letech konečně traktor na údržbu hřiště, má i pluh 
• Sociální pedagog, což je takový záchytný bod při problémech, bude na třech školách. Bohužel končí 

financování a hledá se jiný způsob jak sociální pedagogy zajistit. 
• Zároveň byla vyslovena myšlenka na zřízení preventisty, který by „hlídal“ na hřišti, aby mohlo být 

odpoledne otevřené 

Následovalo přerušení od rodičů, s tím, že v Jirkově chybí takové hřiště jako je v Chomutově na Domovině. 

Odpověď: Právě proto chceme toho preventistu. 

Další informace od Mgr. Karla Bernta: 

• Opět se bude konat protidrogový vlak 



• Před školou se objevila digitální úřední deska 
• Nepedagogičtí pracovníci zatíží rozpočet města 20 000 000,- Kč 
• Město dále řeší spádovost s Vysokou Pecí, bude to vycházet buď na 4.ZŠ nebo na 3.ZŠ, záleží na 

zastupitelstvu Vysoké Pece. Půjde o jednotky žáků, především z prvních ročníků. 
• Dále proběhne rekonstrukce kuchyní na všech základních školách v Jirkově 

2. Rada školy 

Přítomni: Ing. Pleskotová Marcela, Mgr. Šedý Miloslav, Mgr. Havlíková Lenka, Mgr. Meitnerová Iva, 
Viertlerová Helena DiS., Mgr. Kubánková Olga, Mgr. Bernt Karel 

Nepřítomni: Mgr. Bečvář Michal, Mgr. Marková Jitka 

Host: Mgr. Reihs Martin (ředitel školy) 

Program: 

1. hodnocení práce školské rady  
2. schválení plánu práce na školní rok 2024/2025 
3. ostatní 

Průběh: 

Ad 1) Práce Rady byla zhodnocena jako výborná. 

Ad 2) Hlasovalo se o plánu práce na tento rok. 

Výsledky hlasování: 

 Přítomno:  7 
 Pro:  7 
 Proti:  0 
 Zdrželo se: 0 

Ad 3) Na závěr se diskutovalo o spolupráci s Úřadem práce.  

V Jirkově dne 28.11. 2024 

Zpracoval: Mgr. Miloslav Šedý 


